

Neighbourhood Watch Bulletin – April 15, 2013

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. “Teens and Technology” information session**
 - 2. Tips for avoiding bears this spring**
 - 3. Missing woman**
-

1. “Teens and Technology” information session

The Ottawa Police Service is hosting a free ‘Teens and Technology’ information session to inform parents and educators about sexting, cyberbullying, and internet safety.

If your child has access to cell phone, tablet or computer with a network connection and a camera this presentation is very relevant to you.

“It is important that parents attend these presentations. Our children know a lot more than we do, but this presentation will open your eyes to what youth are exposed to with regards to social media. Parents we have spoken to in past presentations are most surprised by the criminal charges that can result for both their children and themselves. Also, keep in mind that top academic students and athletes are not exempt to the pressure to send photos of themselves.”

Always remember that you can never retrieve a photo once it is out there on the internet,” noted Ottawa Police Sergeant Maureen Hunt, Youth Section.

When: Tuesday, April 16, 2013 from 7-9pm

Where: Earl of March High School, 4 The Parkway, Kanata

No registration is required and free parking is available.

For more information please visit www.ottawapolice.ca

2. Tips for avoiding bears this spring

The Ottawa Police Service would like to remind Ottawa residents of the following steps to avoid attracting bears into their communities and backyards at this time of the year:

Garbage:

- * Store garbage in steel containers or in airtight containers inside a storage area that is not accessible to bears.

- * Wash your garbage containers and dumpsters frequently with a strong disinfectant.
- * Put your household garbage out on the morning of garbage pick-up.

Fruits/vegetables/Compost:

- * Do not put meat, fish or sweet food (including fruits) in your compost and turn material regularly.
- * Keep meat scraps and fish parts in the freezer until green bin pick-up day.

Bird/Pet food:

- * Fill bird feeders only during the winter months.
- * Do not leave pet food outdoors.

Smells:

- * Be aware that cooking odors can attract bears.
- * Remove grease and food residue from your barbecue grills, including the grease cup underneath after each use.

For more information on bears, visit www.ontario.ca/bearwise

To report bear problems call the Ministry of Natural Resources at: [1 866 514-2327](tel:18665142327) / TTY [705-945-7641](tel:7059457641). In a life-threatening emergency, call 911 or your local police.

3. Missing woman

The Ottawa Police Service is seeking the public's assistance in locating a missing 24-year-old Ottawa woman. Aisharya Arulnambi was last seen in the 0-100 block of Woodridge Crescent, at approximately 12:30pm on April 12.

Aisharya is described as 5'6" (168cm), 120 lbs (54kg), long black hair, dark brown eyes. She was last seen wearing a black long jacket with fur trim, white shirt with a black cat on it, black pants, and carrying a brown bag. She may be heading towards the Rideau Centre and or the ByWard Market area.

Anyone with information is asked to contact the Ottawa Police Service at 613-230-6211 or Crime Stoppers at 613-233-8477 (TIPS) or toll free at 1-800-222-8477.

- 1. Une séance d'information « Les ados et la technologie »**
- 2. Conseils de sûreté pour éviter les ours ce printemps**
- 3. Femme portée disparue**

1. Une séance d'information « Les ados et la technologie »

Le Service de police d'Ottawa sera l'hôte d'une séance d'information gratuite concernant « Les ados et la technologie » en vue de renseigner les parents et les éducateurs au sujet du sextage, de la cyberintimidation, et de la sûreté sur internet.

Si votre enfant a accès à un téléphone cellulaire, à une tablette ou un ordinateur en réseau et muni d'une caméra, cette présentation vous sera très pertinente.

« Il est important que les parents assistent à ces présentations. Nos enfants en savent plus long que nous à ce sujet, mais cette présentation ouvrira vos yeux face à ce que nos enfants rencontrent sur les médias sociaux. Les parents auxquels nous avons parlé lors de présentations antérieures furent particulièrement étonnés des accusations criminelles qui peuvent être portées contre eux ou contre leurs enfants. N'oubliez pas non plus que les élèves les plus brillants et les athlètes ne sont pas à l'abri de la pression de partager des photos d'eux-mêmes. »

Souvenez-vous qu'une photo, une fois publiée sur internet, ne peut jamais être reprise,» dit le sergent Maureen Hunt, de la Section de la jeunesse de la Police d'Ottawa.

Quand: Le mardi 16 avril 2013, de 19 à 21 h

Où: École secondaire *Earl of March*, 4 The Parkway, Kanata

L'inscription est facultative et le stationnement gratuit sera disponible.

Pour plus de renseignements, consultez le www.ottawapolice.ca

2. Conseils de sûreté pour éviter les ours ce printemps

Le Service de police d'Ottawa tient à rappeler aux résidents d'Ottawa quelques démarches à suivre visant à d'éviter d'attirer des ours jusqu'à leurs communautés et leur cour arrière en cette période de l'année:

Poubelles :

- * Entreposez vos ordures dans des contenants en acier ou étanches à l'air, et placez ceux-ci hors de l'atteinte des ours.
- * Lavez régulièrement vos poubelles et vos bennes à ordures à l'aide d'un puissant désinfectant
- * Ne sortez vos ordures ménagères que le matin de la collecte.

Fruits/légumes/compost :

- * Ne mettez pas de viande, de poisson, ou d'aliments sucrés (y compris les fruits) dans votre bac à compost, et brassez les matières régulièrement.
- * Gardez les restes de viande et de poisson au congélateur en attendant le jour de la collecte des bacs verts.

Aliments pour oiseaux/animaux de compagnie :

- * Ne remplissez les mangeoires à oiseaux qu'en hiver.

- * Ne laissez pas traîner, à l'extérieur, de nourriture pour animaux familiers.

Odeurs :

- * Sachez que les odeurs de cuisine peuvent attirer les ours
- * Après chaque utilisation du barbecue, enlevez la graisse et les résidus alimentaires des grilles, et retirez également le bac à graisse au-dessous du barbecue

Pour plus de renseignements au sujet des ours, visitez le site www.ontario.ca/bearwise.

Si vous avez un problème lié à un ours, vous pouvez contacter le Ministère des richesses naturelles au [1 866 514-2327](tel:18665142327) / TTY [705-945-7641](tel:7059457641). En cas d'urgence menaçant des vies, composez le 911 ou contactez votre police locale.

3. Femme portée disparue

Le Service de police d'Ottawa sollicite l'aide du public afin de localiser une femme d'Ottawa âgée de 24 ans et portée disparue. Aisharya Arulnambi fut aperçue pour la dernière fois dans le pâté de maisons du 0-100 du croissant Woodridge, vers midi trente le 12 avril.

Aisharya a été décrite comme mesurant 1,68 m (5 pi 6 po), pesant 54 kg (120 lb), avec de longs cheveux noirs et les yeux brun foncé. La dernière fois qu'on l'a vue, elle était vêtue d'un long manteau noir bordé de fourrure, d'un chandail blanc affichant un chat noir, d'un pantalon noir, et elle portait un sac brun. Il se peut qu'elle se soit dirigée vers le centre commercial Rideau et/ou les environs du marché By.

Toute personne ayant des renseignements quant à l'endroit où se trouverait Mme Arulnambi est priée de communiquer avec le Service de police d'Ottawa en composant le 613-230-6211, ou Échec au crime au 613-233-8477 (TIPS), ou sans frais au 1-800-222-8477.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.